



Karlsruhe Institute of Technology

KIT-Campus South | INTL | P.O.Box 6980 | 76049 Karlsruhe, Germany

KIT-Research Alumni

**International Affairs
International Scholars and Welcome Office**

Head: Dr. Petra Roth

Kaiserstraße 12
76131 Karlsruhe, Germany

Phone: +49 721 608-45323

Fax: +49 721 608-45326

Email: oliver.kaas@kit.edu

Web: <http://www.intl.kit.edu/ischolar/3355.php>

Official in charge: Oliver Kaas

Our reference:

Date: 2014-09-03

-German Version please scroll-

KIT-Alumni Research Seminar „Innovation at KIT“, 3/12-5/12/2014, Karlsruhe

Dear KIT- Research Alumni,

KIT is aiming on being Germany's Top-University in innovation. But what is actually innovation? How can research projects have an effect on society? Can results of research projects at universities become innovative products? How can universities cooperate with companies to support this? And what can you do?

With the KIT-Research Alumni Seminar "Innovation at KIT" you have the possibility to get involved. Get to know the system of innovation management at KIT and develop together with the other participants one innovative project. You will have the possibility to get in touch with KIT scientist, students and staff and enlarge your personal KIT network. Extend your knowledge about KIT and develop your own way in supporting KIT's goals as a KIT Alumnus.

At the DAAD and Humboldt Foundation -funded KIT Research-Alumni Seminar you will meet other future and former alumni scientists of KIT, who are – like you – interested in bringing the KIT-spirit to their home country and contribute to the development of the KIT Alumni Network.

Please register for the seminar with the attached form. As the number of seminar places is limited, we kindly ask you for registration until September 15 and we reserve the right to select the final participants.

Alumni with non-German nationality can benefit from DAAD and Humboldt Foundation-funding (travel subsidies and subsistence expenses). Depending of your home country, we contribute to your flight ticket with either 500 or 600€.

Do you have any questions? Please feel free to ask! We are looking forward to welcome you back in Karlsruhe!

Yours sincerely,

Oliver Kaas

On behalf of the seminar organization team

Attachments:
Draft program
Registration form

Karlsruhe Institute of Technology (KIT)
University Sector
Kaiserstr. 12
76131 Karlsruhe, Germany

President: Prof. Dr.-Ing. Holger Hanselka
Vice Presidents: Dr. Elke Luise Barnstedt, Dr. Ulrich Breuer,
Prof. Dr.-Ing. Dettel Löhe, Prof. Dr. Alexander Wannier

Bundesbank Karlsruhe
BLZ 660 000 00 | Kto. 66 001 508
BIC/SWIFT: MARK DE F1660
IBAN: DE57 6600 0000 0066 0015 08
USt-IdNr. DE266749428

Liebe KIT-Alumni,

Innovation wird am KIT großgeschrieben, das KIT strebt an, als Top-Universität in diesem Thema in Deutschland wahrgenommen zu werden. Aber was ist eigentlich Innovation? Welche Auswirkungen haben Forschungsprojekte auf die Gesellschaft? Können Ergebnisse aus solchen Projekten an Universitäten zu innovativen Produkten entwickelt werden? Wie können Universitäten und Unternehmen zusammenarbeiten, um diese Entwicklung zu unterstützen? Und wie können Sie dazu beitragen?

Mit dem KIT Forscher-Alumni Seminar „Innovation am KIT“ haben Sie die Möglichkeit, einen Einblick in das Thema zu erhalten und gemeinsam mit den anderen Teilnehmern ein Innovationsprojekt zu entwickeln. Sie werden die Gelegenheit haben, mit KIT- Wissenschaftlern, -Studierenden und – Mitarbeitern in Kontakt zu kommen und Ihr Netzwerk am KIT zu erweitern. Sie erfahren aktuelles über das KIT und finden Ihren eigenen Weg, es als KIT- Alumnus zu unterstützen.

Bei dem Seminar werden Sie andere zukünftige und ehemalige Forscher-Alumni des KIT kennen lernen, die - wie Sie - daran interessiert sind, dem KIT auch in der Heimat verbunden zu bleiben und das Forscher Alumni-Netzwerk aktiv zu gestalten.

Bitte registrieren Sie sich für die Teilnahme an dem Seminar mit beiliegendem Formular. Anmeldeschluss ist der 15. September. Aufgrund begrenzter Seminarplätze bitten wir Sie um frühzeitige Anmeldung und behalten uns eine Auswahl der Teilnehmer vor.

Für Bewerber mit nicht-deutscher Staatsangehörigkeit steht eine Förderung des DAAD und der Humboldt-Stiftung (Reisekostenzuschuss und Übernahme der Aufenthaltskosten) zur Verfügung. Je nach Herkunft können entweder 500 oder 600 € Reisekostenzuschuss gewährt werden. Bitte geben Sie auf dem Registrierungsformular an, falls Sie eine Förderung wünschen und füllen Sie die dafür erforderlichen Angaben aus.

Interesse oder Fragen? Kontaktieren Sie uns gerne!

Mit freundlichen Grüßen



Das KIT- Alumni Team

Anlagen
Vorläufiges Programm
Anmeldeformular